



Customs Notice No. (7) of 2024

Role of the (Public/Private) Customs Clearance Companies

Dear our Valued Customers,

In an endeavor by Ras Al Khaimah Customs to facilitate the customs operations and expedite customs release of goods and shipments that are imported or exported through the land crossings, seaports, airports and free zones of the Emirate of Ras Al Khaimah, please be informed that Ras Al Khaimah Customs have completed the updating of the electronic customs clearance system (Al Saqr). Building on the above, we would like to outline the role of the (public/private) customs clearance companies, as follows:

1. To provide and check all documents and requirements (attachments of the customs declaration) pertaining to the shipment, ensuring that they are in conformity with the provisions of the GCC Unified Guide for Customs Procedures at the First Points of Entry.
2. To electronically enter the details of the customs declaration attachments into the electronic customs clearance system (Al Saqr) through their Ras Al Khaimah Customs-accredited customs broker. It is also necessary to attach permits of the restriction authorities, customs exemption resolutions or any other resolutions pertaining to the shipment (i.e. anti-dumping duties - fees on export of industrial waste - fees on attestation of invoices for imports to the local markets from the Ministry of Foreign Affairs and International Cooperation, etc).

إعلان جمركي رقم (7) لسنة 2024

دور شركات التخلص الجمركي (عام/خاص)

عملائنا الكرام،

سعياً من جمارك رأس الخيمة الى تيسير العمليات الجمركية وسرعة الإفراج والفسح الجمركي عن البضائع والشحنات الواردة أو الصادرة عبر منافذ إمارة رأس الخيمة البرية والبحرية والجوية والمناطق الحرة قامت جمارك رأس الخيمة بتحديث نظام التخلص الجمركي الإلكتروني (الصقر)، وعليه نوضح لكم دور شركات التخلص الجمركي (عام - خاص) كالتالي:

1. توفير الوثائق والمطلبات (مرفقات البيان الجمركي) الخاصة بالشحنة والتدقيق عليها على أن تكون مطابقة لما ورد في دليل الاجراءات الجمركية الموحد في منافذ الدخول الأولى.
2. إدخال معلومات مرفقات البيان الجمركي الإلكتروني في نظام التخلص الجمركي الإلكتروني (الصقر) من قبل المخلص الجمركي المعتمد لدى جمارك رأس الخيمة، مع ضرورة التأكد من ارفاق تصاريح جهات القيد أو قرارات الإعفاء أو أي قرارات أخرى تخص الشحنة (مثال: رسوم مكافحة الإغراق - رسوم تصدير التفاسيات ذات الاستخدام الصناعي - رسوم تصديق الفواتير من وزارة الخارجية والتعاون الدولي للمستورادات إلى السوق المحلي الخ).



3. To select the correct exemption code as per the intended type of exemption through the electronic customs clearance system (Al Saqr) for the exempted customs transactions, and to attach the exemption resolution thereof, if any.
4. To insert all customs duties, fees and charges that are associated with the customs transaction.
5. To carry out a final check before issuing the customs declaration, ensuring that the details of the attached documents for the shipment accurately and precisely match the electronic entries made into the system in terms of the weight, number of packages, customs tariff, customs value of the imported or exported goods.
6. The customs clearance companies must insert the serial numbers of the electronic and customs seal into the system for the shipments that so require, and closely monitor the application of the seals to the shipment.
7. To print the customs declaration, financial receipts and deposit receipts associated with the customs transaction through their authorized customs broker.
8. The customs broker must hand the transaction over to the customs operations staff at the service centers in order to complete the goods inspection and release procedures.
9. The customs clearance companies must deliver all completed customs declarations to the local customs center on a daily basis.
10. The customs clearance companies must submit the exit/entry certificates through the Endorsement of Customs Exit/Entry Certificates service available on the official portal of Ras Al Khaimah Government. The endorsement process must then be completed by the manager of the local customs center during the official working hours.
11. The customs clearance companies must follow up the completion of the sub-services concerning the issuance of the customs declaration (i.e. Issue of

3. اختيار رمز الإعفاء الصحيح حسب نوع الإعفاء عبر نظام التخلص الجمركي الإلكتروني (الصقر) للمعاملات الجمركية المغفية مع إرفاق قرار الإعفاء إن وجد.

4. إدراج جميع الرسوم الجمركية المرتبطة بالمعاملة الجمركية.

5. التدقيق النهائي قبل إصدار البيان الجمركي والتحقق من صحة ودقة تطابق معلومات مستندات الشحنة المرفقة مع الإدخال الإلكتروني في النظام من حيث الوزن، وعدد الطرود، والتعرفة، والقيمة الجمركية لنوعية البضاعة المستوردة أو المصدرة.

6. تلتزم شركات التخلص الجمركي بإدراج أرقام الرصاص الإلكتروني والجمري في النظام للشحنات التي تتطلب ذلك مع متابعة تركيبها على الشحنة.

7. طباعة البيان الجمركي والإيصالات المالية وإيصالات التأمين المرتبطة بالمعاملة الجمركية من قبل المخلص الجمركي المفوض.

8. يقوم المخلص الجمركي بتسليم المعاملة إلى موظفي العمليات الجمركية في مراكز الخدمة لاستكمال إجراءات معينة وفسح البضاعة.

9. تلتزم شركات التخلص الجمركي بتسليم جميع البيانات الجمركية المنجزة يومياً للمركز الجمركي.

10. تلتزم شركات التخلص الجمركي بتقديم شهادات الخروج/الدخول عبر خدمة تصديق شهادة خروج/دخول الجمارك على موقع البوابة الرسمية لحكومة رأس الخيمة ومن ثم إستكمال عملية التصديق عليها من قبل مدير المركز خلال ساعات العمل الرسمية.

11. تلتزم شركات التخلص الجمركي بمتابعة إنجاز الخدمات الفرعية الخاصة بإصدار البيان الجمركي (إصدار شهادة

Exit/Entry Certificate – Issue of a Vehicle Clearance Certificate (VCC) – Customs Exemptions, etc) with the customs happiness centers and the competent departmental sections concerned with service provision at Ras Al Khaimah Customs.

خروج/دخول - إصدار بطاقة جمركية لوسائل النقل
والمعدات الآلية - الإعفاءات الجمركية... إلخ) مع مراكز
سعادة المتعاملين والأقسام المعنية بتقديم الخدمة في
جمارك رأس الخيمة.

This Notice shall be effected on the date of issuance thereof.

يُعمل بهذا الإعلان اعتباراً من تاريخه

For your information and necessary action as required.

للتفضيل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

for | Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrez

د. محمد عبد الله المحرزي

Director General

المدير العام

